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De	fractie	
In	2017	is	er	een	wisseling	geweest	in	de	fractie.	Piet	Wanrooij	kon	zijn	nieuwe	baan	helaas	niet	
combineren	met	het	werk	in	de	Staten	en	is	in	april	opgevolgd	door	Yvonne	de	Jager.		
Ferdi	Timmermans	volgde	Yvonne	de	Jager	op	als	fractievolger	voor	de	PvdA.	
De	fractie	bestaat	nu	uit	de	statenleden:	Peter	Kerris,	(fractievoorzitter),	Anna-Lena	Penninx	(secretaris),	
Fokko	Spoelstra	(vicevoorzitter/penningmeester),	Karin	Jeurink,	Titus	Visser	en	Yvonne	de	Jager.		
Laurens	de	Kleine	is	samen	met	Ferdi	Timmermans	fractievolger.		
De	fractie	werd	bij	haar	werk	ondersteund	door	fractiemedewerker	Truus	Vink.		
Maarten	van	den	Bos	heeft	van	februari	tot	december	de	fractie	ondersteund	bij	met	name	de	
communicatiewerkzaamheden.	In	2017	heeft	de	fractie	samen	met	de	griffie	ruimte	geboden	aan	een	
stagiaire	Rik	Krabben.	Hij	verdiepte	zich	in	de	Omgevingswet.		
	
Het	statenwerk	
Provinciale	Staten	vergaderden	9	keer	in	2017.	Daarnaast	waren	er	uiteraard	de	
commissievergaderingen	en	werden	er	werkbezoeken	en	bijeenkomsten	georganiseerd	door	de	griffie	
of	door	organisaties.	In	de	Statenvergaderingen	heeft	de	PvdA	zich	met	name	ingezet	om	de	sociale	en	
maatschappelijke	verantwoordelijkheid	van	de	provincie	voor	het	voetlicht	te	brengen.	Gezondheid,	
duurzaamheid	en	wonen	waren	hierbij	belangrijke	thema’s.		
Vorig	jaar	hebben	we	bij	de	Midterm	Review	samen	met	andere	partijen	een	mooi	resultaat	gehaald	
door	te	zorgen	voor	een	extra	financiële	impuls	aan	Gelderland	(€200	miljoen)	waarvan	een	deel	voor	
voortzetting	ondersteuning	jeugdcultuurfonds	en	jeugdsportfonds.	Dat	laatste	was	een	harde	eis	van	de	
PvdA.	Ook	is	er	een	lange	termijn	agenda	voor	regionale	ontwikkeling	en	infrastructuur	vastgesteld.	
Hieronder	een	overzicht	van	ingediende	moties,	mondelinge	en	schriftelijke	vragen:	
	
Amendementen	en	moties	2017	mee-ingediend	
• Amendement	aanpassen	Gelders	Plussenbeleid	verduidelijken	grondgebonden	/	niet-

grondgebonden	landbouw	
• Amendement	ondernemerscoaches	
• Motie	Klimaatparagraaf:	voorkom	dweilen	met	de	kraan	open	
• Motie	Groeiversneller	–	Ik	start	smart	II	
• Motie	Groeiversneller	–	Goed	gericht	(Food,	Health,	Energie	en	maakindustrie)	
• Motie	Plussenbeleid	(gezondheid	veehouderij,	behoud	kleine(re)	gezinsbedrijven,	APK	stallen)	

Motie	inventariseren	mogelijkheden	bevaarbaar	maken	Apeldoorns	Kanaal	
• Motie	verbranding	biomassa,	beperken	inzet	provinciale	middelen	
• Motie	weerbare	overheid,	verkenning	mogelijkheden	opzetten	Veiligheidscentrum	tegen	

ondermijnende	criminaliteit	
• Motie	verlaging	opcenten	
• Motie	duurzame	corridors	windenergie	Gelderland		
• Motie	regionale	ontsluiting	Nijmegen	Noord	en	Bemmel	
• Motie	terug	naar	een	baan,	ondersteuning	werkloze	55-plussers	
• Motie	beter	bereikbaar	Wageningen	
• Motie	wetenschappelijk	onderzoek	bloedluis	ivm	fipronilcrisis	
• Motie	onderwijs	en	arbeidsmarkt	verbreden	naar	zorg,	aansluiten	bij	Zorgpacten	
• Motie	verbeteren	toezicht	buitengebied	
• Motie	doorontwikkelen	P&C	cyclus	

	



• Motie	voorstel	borging	toekomst	Het	Gelders	Orkest	
• Motie	Emissiereductie	en	Infrastructuur	
• Motie	Lelystad	Airport,	herindeling	luchtruim	
• Motie	Start	onderzoek	risico’s	geitenhouderij	
	
Mondelinge	vragen	PvdA	2017	
• Maart:	Inzet	GS	met	betrekking	tot	verplichte	inzet	provinciaal	inpassingsplan	in	het	kader	van	

windmolens	(Titus	Visser)	
• Juni:	Zorgen	om	negatieve	gevolgen	Lelystad	airport	voor	Luchthaven	Teuge	(Karin	Jeurink)	
• Handhaven	zwemverbod	in	rivieren	en	vrije	toegang	tot	veilig	zwemwater	(Karin	Jeurink)	
	
Mee-ingediende	debatverzoeken	 	 	 	 	
• Toevoegen	klimaatparagraaf	aan	beleidsvoorstellen	(CDA/D66/SP/	PvdA/GroenLinks/	ChristenUnie/	

PvdDieren)		
• Actieplan	akker-	en	weidevogels	Gelderland	(D66/PvdA/	GroenLinks)		
• Verbranding	biomassa	(D66/PvdA/	GroenLinks)	
	
Mee-ingediend	initiatiefvoorstel	
• December:		Familiebedrijven	(CDA/PvdA/VVD/SP/CU)		
	 	
Schriftelijke	vragen			
• Stand	van	zaken	woonagenda’s	(Anna-Lena	Penninx)	
• Europese	subsidie	voor	ontslagen	winkelpersoneel	(Fokko	Spoelstra)	 	
• Provinciale	bijdrage	Jeugdcultuurfonds	en	Jeugdsportfonds	(Peter	Kerris)	
• Risico’s	mestfabrieken	(Anna-Lena	Penninx)	
• Voorkomen	verlies	arbeidsplaatsen	in	Gelderland	(Fokko	Spoelstra)	
• Circulair	inkopen	(Fokko	Spoelstra)	
• Energiezuining	maken	van	woningen	door	corporaties	(Titus	Visser)	
• Situatie	vliegveld	Teuge	(Karin	Jeurink)	
• Meststoffen	bedreigen	drinkwater	(Anna-Lena	Penninx)	
• FNV	fel	tegen	uitbreiding	Breng	Flex	(Peter	Kerris)	
• Vitale	en	circulaire	bedrijventerreinen	(Fokko	Spoelstra)	
• Zwijnenoverlast	Hoenderloo	(Anna-Lena	Penninx)	
• Bomenkap	langs	provinciale	wegen	(Anna-Lena	Penninx)	
• E-Court	alternatief	voor	rechtspraak	bij	Vitens	(Yvonne	de	Jager,	Karin	Jeurink)	
• Deelname	OostNl	in	Connected	Capital	Growth	Fund	(Yvonne	de	Jager,	Fokko	Spoelstra)	
• Gelderland	zoekt	internationaal	toptalent	(Peter	Kerris,	Fokko	Spoelstra)	
• Recreatie	en	toerisme	in	Gelderland	(Fokko	Spoelstra)	
	
Fractievergaderingen	en	-activiteiten	
De	woensdag	was	de	vaste	dag	voor	de	staten.	De	fractie	vergaderde	in	ieder	geval	altijd	de	week	voor	
de	commissies	en	de	Statenvergadering.	Hierbij	was	ook	een	lid	van	het	gewestelijk	bestuur	aanwezig	
(Cor	van	den	Berg).	Daarnaast	waren	er	werkbezoeken	aan	instellingen	of	aan	raadsfracties	en	
gemeentelijke	afdelingen.	Naast	de	gezamenlijke	fractieactiviteiten	zijn	de	individuele	Statenleden	en	
fractievolgers	geregeld	te	vinden	bij	bijeenkomsten	en	vergaderingen	in	hun	eigen	regio.	De	eerste	
maanden	van	2017	stonden	daarnaast	uiteraard	ook	in	het	teken	van	de	Tweede	Kamerverkiezingen.				
	
	
	
	



Werkbezoeken	en	bijeenkomsten:	
Januari	 	 Bijeenkomst	in	Arnhem	over	de	behoeften,	knelpunten	en	kansen	voor	met	name		
	 	 woningen	voor	kwetsbare	doelgroepen	en	mensen	met	een	kleine	portemonnee.	
Februari	 Werkbezoek	aan	de	fractie	in	Ede	met	als	onderwerp	"Samen	werken	aan	een	

toegankelijke	en	sociale	woningmarkt".	Eerst	een	bezoek	gebracht	aan	Akoesticum	en	
daarna	lverschillende	buurten	in	Ede	bezocht	waar	ontwikkelingen	gaande	zijn	op	het	
gebied	van	nieuwbouw	en	herontwikkeling.	

	Maart	 	 Gelders	debat	over	toekomst	platteland	 		
April			 Bijeenkomst	‘Ieder	kind	een	kans’.	Wat	kan	de	provincie	bijdragen	om	ervoor	te	zorgen	

dat	ieder	kind	mee	kan	doen	op	gebied	van	bijvoorbeeld	sport	en	cultuur.		
	 Gezamenlijk	met	D66	op	bezoek	aan	ROC	Rijn	IJssel.	Gesproken	over	het	tekort	aan	

vakmensen	in	onder	andere	de	techniek	en	over	betere	samenwerking	tussen	onderwijs	
en	het	bedrijfsleven.		

	 Ontbijtsessie	met	GroenLinks	over	Vitaal	Platteland	en	het	Gelders	Energie	Akkoord.	
Mei	 Werkbezoek	Hattem,	Heerde,	Oldebroek	over	oa	bedrijventerrein	H20,	gebiedsopgave	

Veluwe	en	woningbouw.		
Juni		 Twee	fractieleden	(Yvonne	de	Jager	en	Peter	Kerris)	hebben	meegelopen	met	de	Nacht	

voor	de	Vluchteling.	
Augustus	 Herbenoeming	van	Clemens	Cornielje	voor	een		3e	ambtstermijn	als	commissaris	van	de	

Koning	
September	 Officiële	opening	van	het	vernieuwbouwde	Huis	der	Provincie	door	Willem-Alexander	
	 	 Reünie	oud-statenleden	in	het	Huis	der	Provincie	

Fractieweekend	in	de	Panoven	te	Zevenaar	
Oktober	 IPO	congres	in	Emmen	

Ontmoeting	met	Statenfractie	provincie	Utrecht.	Op	de	agenda	stonden	betaalbaar	en	
goed	openbaar	vervoer,	regionale	economische	ontwikkelingen,	verduurzaming	
bestaande	woningvoorraad	en	de	zorg	voor	een	gezond	buitengebied.			
Bestuurdersbijeenkomst	over	de	omgevingsvisie	in	de	statenzaal	van	het	provinciehuis.		

November		 Gelders	debat	over	wonen,	werken	en	studeren	in	de	grensregio	
	 	 De	fractie	heeft	een	debattraining	gevolgd	als	vervolg	op	het	fractieweekend.		
December	 Werkbezoek	aan	Eerbeek	en	jaarafsluiting	in	het	Glazen	Restaurant	te	Apeldoorn.	
(Een	volledig	overzicht	van	alle	vergaderingen	en	bezoeken	door	de	verschillende	statencommissies	is	te	
bekijken	via:	https://gelderland.notubiz.nl)	

	


